
Protokół nr V/24 
V Sesja Rady Powiatu Świeckiego w dniu 25 września 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala 315 (II piętro) Starostwa Powiatowego w Świeciu 

Obrady rozpoczęto 25 września 2024 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:41 tego samego 

dnia 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych 

Obecni: 

1. Anna Belt 

2. Tomasz Chiliński 

3. Ryszard Dembek 

4. Tadeusz Fiedurek 

5. Grzegorz Goral 

6. Kamil Górka 

7. Agnieszka Jasińska 

8. Ewa Joachimiak 

9. Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

10. Urszula Kempińska-Czerwińska 

11. Paweł Knapik (do punktu 8) 

12. Dorota Kortas 

13. Stanisława Kuffel 

14. Marek Kuta 

15. Radosław Liczkowski 

16. Iwona Manys 

17. Jan Omilian (od punktu 4) 

18. Ewa Otlewska 

19. Bogdan Tarach 

20. Grzegorz Tomaszewski 

21. Roman Witt (do punktu 8) 

Lista obecności – w załączeniu. 

Lista obecności zaproszonych gości – w załączeniu. 

 

 

1. Otwarcie V sesji i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska, która 

stwierdziła quorum i powitała obecnych na sesji radnych oraz zaproszonych gości. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady w odniesieniu do porządku obrad, który został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz projektami uchwał (pismo z dnia 18 września 2024 r. 

w załączeniu) przedstawiła propozycję zmiany zaznaczając, że odnosi się ona tylko do kolejności 

omawianych spraw. Następnie przypomniała regulacje prawne dot. możliwości wprowadzenia 

zmian (art.15 ust.2 ustawy o samorządzie powiatowym) i odczytała proponowane brzmienie 

porządku obrad.  
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Głosowano wniosek w sprawie 

zmiany porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława 

Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, 

Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Jasińska, Jan Omilian 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania stwierdzając, że proponowana zmiana 

została przyjęta i przystąpiono do realizacji porządku obrad w zmienionym brzmieniu. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt protokołu IV sesji został radnym przesłany 

18.09.2024 r. oraz zamieszczony w systemie eSesja. Przypomniała, że na poprzedniej sesji radna 

Agnieszka Jasińska wniosła o przygotowanie informacji dot. wynagrodzeń osób zarządzających 

Domem Pomocy Społecznej; Dyrektor placówki taką informację przekazał – została ona przesłana 

radnym i będzie załączona do protokołu poprzedniej sesji, stąd konieczność naniesienia 

w protokole zapisu, że stanowi ona załącznik. Projekt protokołu z ww. poprawką został przesłany 

radnym oraz zamieszczony w eSesji. Następnie, wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (18) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława 

Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, 

Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Jasińska, Jan Omilian 

 

Po przedstawieniu wyników głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół 

poprzedniej sesji został przyjęty.  

 

 

4. Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta, Pan Paweł Knapik. Zawierające przedstawione dane 

opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do 

protokołu. W trakcie wystąpienia szczegółowo odniósł się do przyjętych założeń do projektu 

budżetu, wyników czwartego przetargu na rozbudowę i termomodernizację Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej i decyzji o przepisaniu promesy na przebudowę dróg 1244 oraz 

1246, przetargu na likwidację barier transportowych w Warlubiu oraz likwidację barier 

architektonicznych w budynku Starostwa. Poinformował również o propozycji Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego dla samorządów, na których terenie funkcjonują Astrobazy 

wejścia w ciekawy projekt finansowany w ramach środków z KPO, a także o 2 wnioskach 

złożonych przez powiat w naborze na przyszły rok w ramach rządowego funduszu rozwoju dróg. 

Na zakończenie odniósł się do inicjatywy pomocy poszkodowanym w wyniku powodzi, działań 

podejmowanych przez poszczególne samorządy i ich koordynacji. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral nawiązując do informacji o rezygnacji z przebudowy i remontu Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej zapytał, dlaczego nie zdecydowano się na zrealizowanie tego 

zadania w mniejszym zakresie tak, aby jednostka mogła bezpiecznie funkcjonować. Akcentując 

szczególnie bardzo zły stan dachu wyraził opinię, że skoro w przetargach nie udało się wyłonić 

wykonawcy i nie mamy wystarczających środków, aby przedsięwzięcie wykonać, należało 

pomyśleć o tym, żeby zrobić choć częściowy remont. 

 

Pan Paweł Knapik odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśnił, że z dokonanej analizy 

budżetu wyciągnięto wnioski, że w danym momencie nie było skąd przesunąć takie kwoty, aby do 

tego postępowania dołożyć. Podjęliśmy działania, żeby nie utracić środków w ramach promesy 

i skutecznie udało się te pieniądze zachować na realizację innego zadania, które również jest 

w naszych planach. Zgodził się, że problem z dachem jest tam od lat dodając, że w ramach 

doraźnych napraw Poradnia przed zimą została zabezpieczona i szukamy innych możliwości, na 

częściową realizację tego zadania. W ramach naborów z funduszy europejskich, które ruszą 

w przyszłym roku widzimy źródło finansowania na część z tych prac związanych właśnie z 

termomodernizacją, remontem dachu. 

Na komentarz radnego odniósł się do zasad, jakie obowiązują jeśli chodzi o promesy z programów 

rządowych, które były w latach ubiegłych i ocenił, że zrobiono wszystko, co było możliwe, aby 

powiat nie był w żaden sposób stratny 
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Pan Grzegorz Goral na pytanie Przewodniczącej Rady, czy satysfakcjonuje go odpowiedź 

zaprzeczył dodając, że można było zrobić tak, żeby był częściowy remont.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska odpowiedziała, że nie można było tego zrobić. 

 

Pan Paweł Knapik zwracając się do radnego podkreślił, że nie można zrobić nic mniej poza tym, 

co obejmuje umowa z BGK oraz zakres złożonego wniosku o dofinansowanie. Byłaby to 

inwestycja zrealizowana nie w pełni i wiązałoby się to z utratą dofinansowania na etapie rozliczenia 

i wypłaty dotacji.  

 

Pan Tomasz Chiliński zapytał o kwestię administrowania obiektem po straży pożarnej: czy jest on 

w całości zajęty i wykorzystywany przez różne podmioty, a jeśli nie, to czy nie należałoby 

rozważyć, aby w zakresie umowy zawrzeć pozyskiwanie klientów pod wolne pomieszczenia. 

 

Pan Paweł Knapik oceniając sugestie Przewodniczącego Komisji Polityki Finansowej jako zasadne 

wyjaśnił, że nie możemy tego zrobić, bo warunkiem przejęcia tych nieruchomości od wojewody 

było pozyskanie ich wyłącznie na cele własne powiatu. Kontrola, jaka odbyła się w poprzedniej 

kadencji spowodowała, że powiat musiał „pozbyć się” najemców, których w tym budynku miał. 

Pozostała tam stacja pogotowia ratunkowego, co wojewoda zaakceptował jako mieszczące się 

w ramach zadań, które powinniśmy zapewniać dla mieszkańców naszego powiatu. Sytuacja 

faktycznie jest kuriozalna, bo obiekty przez to, że stoją puste degradują; sporą część pomieszczeń 

zajmujemy na cele własne. Następnie odniósł się do dokonanej zmiany administratora obiektu, co 

pozwoliło obniżyć koszty, a także zapowiedział, że w najbliższym czasie czeka nas dyskusja na 

temat przyszłości tego budynku, informując o czynionych staraniach i prowadzonych rozmowach 

z Marszałkiem Województwa, by ten obiekt dopisać do zadań możliwych do finansowania 

w ramach wydatków z Polityki Terytorialnej. Sygnalizując dotychczasowe działania i przebieg 

rozmów stwierdził, że jeśli uda się osiągnąć porozumienie, wówczas będą starać się przekonać 

radnych, by ograniczyć projekt biblioteki, który jest bardzo duży i drogi i wybudować mniejszą 

bibliotekę, a pozostałą część pieniędzy spróbować przeznaczyć na dostosowanie budynków na 

ul. Laskowickiej pod potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.  

 

Pan Tadeusz Fiedurek wracając do tematu poruszonego przez radnego Grzegorza Gorala 

stwierdził, że w poprzedniej kadencji temat Poradni był przedstawiany jako absolutny priorytet 

i zastanawiał się, co się zmieniło, że teraz jest to odsuwane na nieokreśloną przyszłość. Nawiązując 

do informacji o podejmowanych staraniach poprosił o określenie perspektywy czasowej, kiedy ta 

rozbudowa ma szansę zaistnieć dodając, że uważa, iż nadal powinna ona być traktowana 

priorytetowo. 

 

Pan Paweł Knapik przyznał, że dach w Poradni stanowi problem – jest on słabej jakości, przecieka 

i wymaga nie doraźnego łatania, jak to było robione w ostatnich latach, ale gruntownej 

modernizacji. Stwierdził, że z tego, co wie zaczęło się właśnie od dachu, który powinien kosztować 

300-400 tys. zł, natomiast ostatecznie projekt urósł do ponad 2 mln. zł. Ocenił, że wykonanie dachu 

jest konieczne i widzimy możliwość pozyskania dofinansowania na tę część zadania z funduszy 
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związanych z termomodernizacją, ale jeśli chodzi o rozbudowę, a więc powstanie klatki 

schodowej, szybu windowego i dwóch gabinetów uważa, że obecnie nie ma takiej potrzeby.  

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Powiatu z działań w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady Powiatu, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska 

(zestawienie w załączeniu). 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska poinformowała, że do rozpoczęcia sesji do Prezydium Rady 

nie wpłynęła żadna interpelacja, zapytanie, ani wniosek i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby 

teraz takie wystąpienie złożyć. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie przystąpiono 

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z Radami Działalności Pożytku 

Publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zaznaczyła, że dziś przed sesją odbyło się posiedzenie 

Zarządu Powiatu, na którym wprowadzono autopoprawkę do niniejszego projektu uchwały, 

prosząc o przedstawienie zagadnienia.  

 

Projekt uchwały, wraz z autpoprawką przyjętą przez Zarząd Powiatu Świeckiego na posiedzeniu 

w dniu 25.09.2024 r. przedstawiła Kierownik Wydziału Współpracy, Rozwoju i Zamówień 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pani Katarzyna Trybuła.  
 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, po sprawdzeniu quorum, 

przystąpiono do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu konsultowania z Radami Działalności Pożytku Publicznego lub 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała Nr V/43/24 w załączeniu). 

 

 

b) zmiany Uchwały nr LXII/379/24 z dnia 27 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań 

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2024 roku ze zm. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Świeciu, Pani 

Karolina Gapska-Kostrzewa. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag przystąpiono do 

procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie 

zmiany Uchwały nr LXII/379/24 z dnia 27 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań 

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2024 roku ze zm. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała Nr V/44/24 w załączeniu). 

 

 

8. Informacja nt. powiatowych przewozów użyteczności publicznej. 

Informację, w formie pokazu slajdów, przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa 

i Transportu Publicznego, Pan Zbigniew Semrau (treść w załączeniu). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Ewa Joachimiak poruszyła temat połączenia do Laskowic. Stwierdziła, że dla wielu 

mieszkańców Świecia dojazdy do Laskowic to ogromny problem i zapytała, czy w tym zakresie 

będziemy podejmować jakieś kroki. 

 

Pan Zbigniew Semrau wskazał, że największą (i w sumie jedyną) przeszkodą, jaka pojawia się na 

linii Świecie-Laskowice jest przejazd kolejowy i skomunikowanie autobusów z rozkładem PKP 

jest tak naprawdę niemożliwe. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć, na jak długo i z jaką 

częstotliwością są zamykane bariery na tym przejeździe i realizacja rozkładu jazdy na tym odcinku 

jest o tyle trudna, że zawsze wpadamy w opóźnienia z uwagi na zamknięcie szlabanu (zdarza się, 

że jest on zamknięty nawet 20 minut). Chociaż próby są podejmowane, ale to jest realna 

przeszkoda, która nie pozwala na skuteczne połączenie tych przewozów autobusowych z koleją. 

 

Pan Tomasz Chiliński odnośnie ww. kwestii nie zgodził się z przedmówcą zwracając uwagę, że na 

te same problemy z przejazdem natrafiają kierowcy wielu samochodów osobowych, którzy jeżdżą 

pod konkretne pociągi i biorąc pod uwagę to, że przejazd może być zamknięty, z odpowiednią 

rezerwą czasową podwożą osoby, które potem odjeżdżają pociągiem. Dodał również, że brakuje 

autobusu po pewnej godzinie. Po 18 jest ostatni autobus i bodajże 15 minut brakuje, żeby 

skomunikować się z dwoma kolejnymi pociągami, około 19.00, od strony Bydgoszczy i od strony 

Gdańska. Przyjeżdża nimi sporo ludzi, szczególnie w piątki, głównie młodzież wracająca ze szkół 

i bardzo by potrzebowali tego autobusu (alternatywą jest tylko podwiezienie przez rodzica lub 

osobę znajomą samochodem osobowym). Zaapelował, żeby pochylić się nad tematem Laskowic 

i spróbować zrobić jeszcze jedno podejście. Następnie zapytał, czy jest prowadzony bieżący 

monitoring potrzeb, prosząc o przedstawienie, jakie są obserwacje i plany w najbliższej przyszłości 

jeżeli chodzi o rozwój tej komunikacji. 

 

Pan Zbigniew Semrau odpowiedział, że rozwój jest zależny w największym stopniu od finansów. 

Każde zwiększanie ilości wozokilometrów realizowanych na sieci powiatowej jest związane ze 

środkami finansowymi, które trzeba zapewnić, zarówno w samorządzie powiatowym, jak 

i gminnym. Jeśli chodzi o bieżący monitoring, jesteśmy w ciągłym kontakcie z burmistrzami oraz 

wójtami, którzy współfinansują zadanie, bo to bezpośrednio do nich docierają informacje o tym, 

jakie są potrzeby mieszkańców. W związku z tym co roku przed przystąpieniem do przygotowania 

zamówienia publicznego na kolejny rok starosta wysyła do gmin zapytanie, czy włodarze z terenu 
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powiatu świeckiego mają uwagi co do rozkładów jazdy. Wysyłamy pisma, otrzymujemy pisemne 

odpowiedzi i w miarę możliwości realizujemy zgłaszane przez wójtów potrzeby. Jednocześnie 

podkreślił, że przy modyfikacji rozkładów jazdy należy pamiętać o tym, że wszelkie dokonywane 

na sieci zmiany odnośnie danego połączenia, mogą mieć wpływ na rozkład na innej linii, 

a przekazana w imieniu mieszkańców prośba dotycząca linii, która przebiega przez 3 gminy 

powoduje, że wniosek jednego wójta wpływa na potrzeby mieszkańców pozostałych 2 gmin, 

zadowolonych z obecnego rozwiązania i nie wnoszących uwag co do rozkładu jazdy. Ocenił, że 

jest to bardzo delikatna materia i do zmian w funkcjonującym rozkładzie jazdy trzeba podchodzić 

z bardzo dużą delikatnością i uwagą. Bywa, że wnioskowane zmiany są wynikiem próśb kilku 

mieszkańców, a ich skutek może wpłynąć na sytuację kilkunastu, czy kilkudziesięciu osób. 

Zapewniając o chęci spełniania zarówno oczekiwań radnych, jak i mieszkańców powiatu 

powtórzył, że wiąże się to z pieniędzmi: nie należy oczekiwać, że komunikacja w godzinach 

późnopopołudniowych przyniesie efekt w postaci przychodów z tytułu sprzedaży biletów, więc 

obciąży to nasz budżet i budżet gmin. W kwestii organizacji połączenia Świecie - Laskowice 

(dworzec kolejowy) główna przeszkoda wynika z faktu, że jest tam przejazd kolejowy zamykany 

dość regularnie, często i na długo. Po drugie rozkład jazdy musi być realizowany zgodnie z tym, 

co zostało określone (opóźnianie bądź przyspieszanie połączenia i odjazd z przystanku wcześniej, 

niż zakłada rozkład jest karane finansowo) i obawia się, że przewoźnik nie jest w stanie 

rygorystycznie przestrzegać rozkładu jazdy dostosowując się do rozkładu kolejowego. Poza tym, 

na dzień dzisiejszy linia, która funkcjonuje 7 dni w tygodniu właśnie z uwagi na dworzec PKP 

w Laskowicach nie jest linią, która rozpoczyna bieg w Świeciu i kończy w Laskowicach, tylko 

biegnie dalej, do Drzycimia i to jest kolejna trudność, jeżeli chodzi o dostosowanie. Jeżeli 

chcielibyśmy realizować połączenie zgodnie z rozkładem PKP, musielibyśmy uruchomić linię 

dodatkową, dedykowaną wprost do Laskowic, na dworzec PKP, co i tak byłoby trudne i na pewno 

kosztowne, natomiast wszystko w rękach radnych. 

 

Pan Tomasz Chiliński (Ad vocem) zastrzegając, że rozumie przytoczone argumenty zawnioskował 

o przesunięcie ostatniego autobusu z Laskowic nieco poza godzinę 19.00, czyli około pół godziny 

w stosunku do tego, co jest w chwili obecnej. Ocenił, że byłoby to bezkosztowe, jedynie kwestia 

rozpatrzenia, czy rzeczywiście jest to możliwe.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska stwierdziła, że Pan Kierownik przeanalizuje zgłoszoną przez 

Pana Radnego sugestię i przedstawi, czy jest jakieś rozwiązanie, które by satysfakcjonowało 

wszystkich mieszkańców, na całej długości linii.  

 

Pani Dorota Kortas nawiązując do informacji, że bez dofinansowania z Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych nie byłoby możliwe utrzymanie tych linii zapytała, czy jest określona 

jakaś data, do kiedy Fundusz przyznaje dofinansowanie i np. wiemy, że za kilka lat będziemy mieć 

problem z otrzymaniem ww. środków, czy na razie takiego ograniczenia czasowego, nie ma? 

 

Pan Zbigniew Semrau odpowiedział, że jest ograniczenie, ale w perspektywie 2032 roku. 

 



 

9 

Pani Ewa Joachimiak wracając do tematu połączenia Świecie- Laskowice stwierdziła, że problem, 

o jakim mowa dotyczy również mieszkańców Chełmna. Zasugerowała rozważenie możliwości 

współpracy z tamtejszym samorządem w kwestii organizacji przewozów tak, żeby autobus jeździł 

z Chełmna, przez Świecie do Laskowic.  

 

Pan Zbigniew Semrau zasygnalizował, że w ubiegłym tygodniu Starosta rozmawiał z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na temat przedłużenia linii, o której wspomniał przy okazji 

przedstawiania slajdów, do Laskowic (Chełmno-Świecie-Laskowice). 

 

Pan Kamil Górka powołując się na uwagi mieszkańców miasta Nowe odniósł się do połączenia 

Nowe-Świecie. Stwierdził, że ze względu na długi czas dojazdu (godzina i 15 minut, 32 przystanki) 

ludzie nie chcą z tego połączenia korzystać i zapytał, czy jest możliwość utworzenia dodatkowych 

linii bezpośrednio na trasie Nowe-Świecie.  

 

Pan Zbigniew Semrau odpowiedział, że obecnie jest linia Świecie-Dragacz, która pierwotnie biegła 

do Nowego i na wniosek Wójta Dragacza oraz Burmistrza Nowego została skrócona do Dragacza. 

Powtórzył zapewnienie, że jest to analizowane, monitorowane i słuchają głosów „z terenu”.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska przypomniała, że Powiat Świecki jest liderem, jeżeli chodzi 

o przewozy. Jako jedni z pierwszych zaczęliśmy je wdrażać, uruchamiać linie, które były 

likwidowane i na dzisiaj mamy ich najwięcej. Linii jest bardzo dużo, co nie znaczy, że nie można 

analizować, dokonywać korekt, czy uruchamiać nowe linie, ale musimy się liczyć z tym, że 

uruchomienie każdej linii, to środki finansowe po stronie powiatu i po stronie gmin, bo dopłata, 

którą otrzymujemy (3,00 zł) nie pokryje kosztów.  

 

Pan Zbigniew Semrau dodał, że obowiązkiem ustawowym jest zapewnienie minimum 10% udziału 

samorządu w realizacji zadania.  

 

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady podziękowała Kierownikowi za 

przedstawienie zagadnienia. 

 

 

9. Informacja o funkcjonowaniu Nowy Szpital Sp. z o.o. w Świeciu za 2023 rok i I półrocze 

2024 oraz o funkcjonowaniu państwowego ratownictwa medycznego na obszarze Powiatu 

Świeckiego. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska tytułem wstępu przypomniała, że w planie pracy na wrzesień 

ujęto informację o funkcjonowaniu szpitala i przed sesją zwróciła się do radnych z prośbą 

o wystosowanie pytań do zarządu Nowego Szpitala dodając, że takie pytania wpłynęły od czterech 

radnych. Radni otrzymali również stosowny materiał i temat szpitala był omawiany na 

posiedzeniach dwóch komisji. Zwróciła uwagę że na sesji są obecni Prezes i Wiceprezes Nowego 

Szpitala oraz przedstawiciel powiatu w Radzie Nadzorczej zapowiadając, że po prezentacji będzie 

możliwość zadawania im pytań.  
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Informację, w formie pokazu slajdów, przedstawiła Prezes Zarządu Nowy Szpital Sp. z o.o. 

w Świeciu, Pani Karolina Welka. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które w formie 

elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do protokołu.  

Na zakończenie na ręce Przewodniczącej Rady przekazała pisemną odpowiedź na przesłane 

władzom spółki pytania radnych. Zaakcentowała, że zagadnienia te były bardzo szczegółowo 

omawiane podczas posiedzenia komisji, jednocześnie deklarując gotowość do udzielenia radnym 

wyjaśnień i uzupełnienia informacji dot. funkcjonowaniu szpitala. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapowiedziała, że informacja ta zostanie przesłana radnym 

pocztą elektroniczną i każdy będzie mógł się z tym pismem zapoznać (pismo stanowi załącznik do 

protokołu). Potwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia zagadnienie to było szeroko 

omówione. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral zapytał, czy sugestie przekazane przez radnych na posiedzeniu Komisji 

Zdrowia będą brane pod uwagę, w tym dot. wiaty, a po uzyskaniu potwierdzenia ocenił, że 

odpowiedź jest satysfakcjonująca i nie ma więcej pytań.  

 

Pani Karolina Welka wyjaśniła, że to zagadnienie nie jest ujęte w przekazanym piśmie, natomiast 

radni zwrócili uwagę na zadaszenia – wiaty, które są zanieczyszczone liśćmi, mchem itp., więc jest 

kwestia ich oczyszczenia, zadbania o estetykę. 

Powtórzyła też prośbę, jaką przekazywała na posiedzeniach komisji, żeby przy okazji spotkań 

z mieszkańcami, jeśli będą uwagi dotyczące funkcjonowania szpitala, radni zachęcali do ich 

sformułowania i przekazania, np. w formie maila, albo zapytania przez Messenger. Dodała, że 

uruchomiono stronę na Facebooku, dzięki czemu można łatwo zadać pytanie, przedstawić swój 

punkt widzenia, zwrócić na coś uwagę, ale też podziękować. Wyraziła opinię, że dzięki temu 

będzie łatwiej podnosić jakość i wychodzić naprzeciw pewnym oczekiwaniom, a jednoczenie 

ułatwia to komunikację ze społeczeństwem.  

Nawiązując do informacji o możliwości pozyskania przez Powiat środków na utworzenie siedziby 

biblioteki na ul. Laskowickiej zwróciła uwagę na związany z tym problem, gdzie wówczas będzie 

się mieścić zespół ratownictwa medycznego sygnalizując, że są w tej sprawie prowadzone 

rozmowy ze Starostą. 

 

Pan Tomasz Chiliński korzystając z obecności przedstawiciela powiatu w Radzie Nadzorczej, Pana 

Dariusza Woźniaka, poprosił go o kilka zdań komentarza, jako członka organu nadzorującego pracę 

spółki. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu 

podsumowała, że przekazanych zostało 21 pytań i na wszystkie uzyskaliśmy odpowiedzi. Podając 

przykłady poruszonych zagadnień skomentowała, że w Nowym Szpitalu cały czas trwają prace 

remontowe, są plany w tym zakresie i w miarę posiadanych środków będą one kolejno realizowane. 

Następnie, wobec braku pytań do Pani Prezes, udzieliła głosu Panu Dariuszowi Woźniakowi.  
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Pan Dariusz Woźniak na wstępie zaznaczył, że w lutym przyszłego roku będzie 20 lat od 

przekształcenia szpitala. Stwierdził, że oceniając funkcjonowanie szpital bierze pod uwagę 

2 aspekty, z których najistotniejszy, biorąc pod uwagę jego rolę jako członka Rady Nadzorczej to 

finanse. Zapewnił, że w tej kwestii sytuacja wygląda bardzo dobrze zaznaczając, iż jego ocenę 

potwierdzają wyniki badań niezależnego audytora i dodając, że finanse spółki za ubiegły rok 

audytowała firma Ernst & Young, a więc najwybitniejsi fachowcy. Podając dane jeśli chodzi 

o wypracowany zysk stwierdził, że pozwala on na bezpieczne funkcjonowanie szpitala, na 

odkładanie środków na kapitał zapasowy i dzięki tym środkom możemy inwestować. Mówiąc 

o planowanych inwestycjach wymienił SOR i pozyskaną dotację z funduszu medycznego, a także 

budowę zakładu opiekuńczo-leczniczego wskazując podjęte w tym zakresie działania i potencjalne 

źródła, z jakich można by pozyskać środki na ten cel. W trakcie wystąpienia odniósł się również 

do następujących kwestii: 

− rodzaje usług świadczonych przez szpital w Świeciu potwierdzając, że jest to placówka 

znacznie wykraczająca poza zakres standardowego szpitala powiatowego, 

− jakości świadczonych usług,  

− funkcjonowania oddziału ginekologiczno-położniczego i zmian jakie tam zaszły, danych dot. 

liczby porodów i czynników, jakie mają na to wpływ, a także zapowiedzi Ministra Zdrowia 

w kwestii planów likwidacji porodówek, gdzie jest poniżej 400 porodów, 

− pozyskiwania kadry i podejmowanych w tym zakresie działań, 

− problemów komunikacyjnych i działań podejmowanych przez Zarząd Nowego Szpitala, żeby 

tę sytuację poprawić, zapewniając empatyczne podejście do pacjenta i dobrą komunikację 

między personelem a pacjentem.  

Reasumując zapewnił, że finanse szpitala są w dobrej kondycji, a także zachęcił do kontaktu, 

zgłaszania uwag i sugestii.  

 

Pani Ewa Otlewska odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy w kwestii oddziału ginekologiczno-

położniczego wyraziła opinię, że kobiecie rodzącej nie zależy na tym, jak wygląda sala, ani na 

wystroju, tylko na podejściu personelu. Stwierdziła, że od wielu lat wiemy, że opinia na temat 

personelu szpitala w Świeciu nie jest dobra i uważa, iż z tego powodu kobiety z terenu powiatu 

oraz okolic wybierają inne, bardziej oddalone placówki.  

 

Pan Dariusz Woźniak zgodził się z przedmówczynią w kwestii czynników, jakie wpływają na 

wybór szpitala akcentując, że podejście personelu bardzo zmieniło się na korzyść. Zasugerował, 

że opinie, o których mówi radna mogą pochodzić sprzed 3-4 lat. Dodał, że z głosów, jakie do niego 

docierają wynika, iż podejście do pacjentek na tym oddziale zdecydowanie się poprawiło 

i świadczą o tym również wyniki w rankingach, liczba porodów, która się zwiększa, bo jednak 

pacjentki chcą tutaj rodzić.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapowiedziała, że w przyszłorocznym planie pracy Rady 

Powiatu również będzie sesja poświęcona sprawom naszego szpitala. Radni będą mogli wówczas 

zweryfikować, czy jeśli chodzi o zgłaszane uwagi do funkcjonowania sytuacja się poprawiła, 

a także czy założone bardzo ambitne zamierzenia będą realizowane. Następnie, wobec braku pytań 

podziękowała przedstawicielom Nowego Szpitala za udział w sesji i przedstawienie zagadnienia.  
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10. Sprawy różne. 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska ze względu na nieobecność Starosty i Wicestarosty, 

zwracając się do Przewodniczącej Rady poprosiła o przekazanie uwag odnośnie sposobu realizacji 

inwestycji – budowy nowego internatu dla SOSW w Warlubiu. Zwróciła uwagę, że firma 

wykonawcza korzysta również z terenu wokół, między innymi z parkingu i przejścia dla pieszych, 

wyjeżdżając ciężkim sprzętem. Powołując się na sugestię Wójta poprosiła o uczulenie wykonawcy, 

żeby tego nie robił, dlatego, że teren wokół jest na razie objęty gwarancją wykonawcy terenu wokół 

hali sportowej. Wyjaśniła, że wcześniej ten teren się zapadł i chodzi o to, żeby nie doprowadzić do 

pogłębienia tych wad akcentując, iż nie ma żadnej umowy z wykonawcą internatu na to, żeby 

korzystał z tej części gminnej. Podając przykłady przyjętych przez tę firmę wykonawczą rozwiązań 

zwróciła również uwagę, że nie może być tak, iż codziennie wjazd i wyjazd z budowy odbywa się 

w miejscu nieuprawnionym.  

Prosząc, żeby służby odpowiedzialne za realizację ww. projektu inwestycyjnego zwróciły na to 

uwagę, jednocześnie zasugerowała, że jeśli jest taka potrzeba, można podpisać stosowną umowę, 

regulującą w jaki sposób po zakończeniu budowy, w razie wystąpienia negatywnych skutków 

następuje odszkodowanie czy naprawa uszkodzonych elementów. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zadeklarowała, że przekaże to Staroście i poprosi, aby tę 

kwestię wnikliwie przeanalizował. Wyraziła przypuszczenie, że Starosta skontaktuje się z Wójtem 

i tę sprawę dopracują tak, żeby przy okazji realizacji naszej inwestycji nie niszczono terenu wokół.  

 

Pani Dorota Kortas poinformowała, że w piątek, o godzinie 17.00. w Centrum Kultury Zamek 

w Nowem odbędzie się promocja książki Czarostwo w Nowem i okolicy i spotkanie z autorem, 

Panem Grzegorzem Rogowskim. Korzystając z okazji zaprosiła wszystkich obecnych, 

zainteresowanych historią naszego regionu do udziału w tym wydarzeniu. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zachęcając do udziału w spotkaniu potwierdziła, że będzie 

również możliwość zakupu książki. 

 

 

11. Zakończenie. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady V sesji Rady Powiatu Świeckiego. 

 

Przewodnicząca 

Rada Powiatu Świeckiego 

 

Urszula Kempińska-Czerwińska 

 

 

Przygotowała: Halina Matwiej 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


